
پیام های دیپلماتیک رزمایش 
مثلث شرقی 

رزمایش دریایی مشترک ایــران و دو کشور عضو 
شورای امنیت )چین و روسیه( در شمال اقیانوس 
هند، علاوه بر مسائل نظامی، حاوی نکات مهمی 
در حوزه روابط بین الملل و سیاست های منطقه ای  
و دیپلماسی است.1- اولین نکته این که رزمایش 
اخیر در حالی برگزار می شود که آمریکا در سال 
هــای اخیر و به ویــژه در مــاه هــای گذشته تلاش 
زایدالوصفی را صورت داد تا یک ائتلاف به اصطلاح 
بین المللی  آبـــراه  امنیت  تامین  بــرای  جهانی 
تنگه هرمز شکل دهد که البته با استقبال سرد 
کشورهای مختلف از جمله دوستانش مواجه شد 
آخرین افتضاح هم مربوط به حضور نظامی ژاپن 
در منطقه بود که پس از مشورت با ایران و آن هم 
خارج از آب های خلیج فارس انجام خواهد شد. در 
مقابل چنین شکست نظامی و سیاسی ، رزمایش 
کمربند امنیتی دریا با مشارکت دو قدرت بزرگ 
نظامی جهان انجام می شود که به نوعی اعلام 
شکست سیاست انزوای ایران است که به عنوان 
یک پروژه آمریکایی – عربی و صهیونیستی طراحی 
شده بــود.2- دوم این که همه می دانیم چین و 
روسیه در حــوزه نظامی پیشرفت های شگرفی 
در این سال ها داشته اند و امــروزه سامانه هایی 
تولید می کنند که با توان نظامی آمریکا و غرب 
برابر است. همکاری ایــران با این دو قدرت برتر 
نیز  ایــن کشورها  نظامی جهان نشان می دهد 
توان نظامی و تکنولوژیکی ایــران را قبول دارند 
و کشورمان می تواند به خوبی در سطوح بالای 
تاکتیکی نظامی، رزمایش مرکب برگزار کند.3-  
حضور چین در رزمایش کمربند امنیتی دریا علاوه 
بر نکات گفته شده نشان دهنده میل بالای این 
کشور به نمایش استقلال و توان نظامی خود در 
برابر زیاده خواهی های واشنگتن است. آمریکا 
این روزها از حوزه های تجارت بین الملل گرفته تا 
موضوع تایوان و کره شمالی و... سعی در بالابردن 
هزینه های رقابت برای چین دارد. در حقیقت 
نشانه ها موید آن است که در مقابل ائتلاف سازی 
های آمریکا علیه چین، پکن نیز به ائتلاف سازی 
های جدی علیه واشنگتن رو آورده است. به نظر 
نگارنده می توان انتظار داشت که در سال های 
آینده شاهد نگاه جدید چین به منطقه غرب آسیا 
و آبراهه حساس شمال اقیانوس هند باشیم ، نگاه 
جدیدی که از حوزه اقتصادی فراتر رود  و حوزه های 
امنیتی و راهبردی را نیز در برگیرد.  حضوری که 
با هماهنگی جمهوری اسلامی می تواند توازن 
نظامی و امنیتی این منطقه را بالا ببرد.4- اما 
نکته مهم این رزمایش که تایید سیاست اصولی 
جمهوری اسلامی ایران در منطقه نیز به حساب 
می آید برگزاری رزمایش در منطقه دریای عمان 
و شمال اقیانوس هند و در فاصله با خلیج فارس 
است. تهران بارها اعلام کرده که معتقد به امنیتی 
کردن خلیج فارس نیست و سیاست اعلامی اش 
تامین امنیت خلیج فارس توسط کشورهای منطقه 
بوده است. این سیاست و پافشاری بر این اصول 
همواره جزو راهبردهای ایران به شمار می رفته و 
در این رزمایش نیز به خوبی به نمایش گذاشته شده 
است . این که ایران حتی با دوستانش و با دو قدرت 
شورای امنیت حاضر نشده در خلیج فارس رزمایش 
برگزار کند از طرفی بیانگر تطابق کامل سیاست 
»اعلانی« با سیاست »اعمالی« تهران و از نشانه های 
صلابت و قوام تصمیمات و راهبردهای سیاسی 
و دفاعی ایران است و از طرف دیگر جلوی بهانه 
های بیشتر برای حضور کشورهای فرامنطقه ای 
در خلیج فارس را می گیرد.5- اگر روابط نظامی 
را بالاترین سطح روابط دوجانبه بدانیم که هست، 
می توان نتیجه گرفت که برگزاری رزمایش مرکب 
میان ایران، چین و روسیه در یکی از راهبردی ترین 
و حساس ترین مناطق جهان آن هم زیر گوش پایگاه 
ها و ناو های آمریکا، مقدمه بسیار مناسبی خواهد 
بود برای آینده مناسبات عمیق تر سه کشور، روابط  
از یک سو  نشان دهنده آن است که با توجه به یک 
جانبه گرایی آمریکا در دوره اخیر بیش از پیش در 
پیگیری منافع مشترک این مثلث اثر گذار به کار 
می آید و از سوی دیگر موید این مطلب خواهد 
بود که این دو قدرت بزرگ جهانی به نوعی به این 
واقعیت تن داده اند که نمی توان منافعی را در یکی 
از استراتژیک ترین  نقاط جهان دنبال کرد و ایران 
را نادیده گرفت .به عبارتی  آن ها اگر چه می دانند 
این حضور علنی  و قدرت نمایی در مقابل آمریکا  
ممکن است برای آن ها هزینه هایی داشته باشد 
اما  عملا منافع خود را در همراهی با ایران به عنوان  
قدرت بلامنازع منطقه ای دیده اند.تمرین نظامی 
»کمربند امنیت دریایی« مقدمه ای برای رزمایش 
بزرگ تر کشورهای عضو آیونس – نیروهای دریایی 
حاشیه اقیانوس هند – است . رزمایشی که در 
آینده نزدیک در سراسر اقیانوس هند با محوریت 
جمهوری اسلامی ایران به عنوان رئیس دوره ای 
آیونس برگزار می شود و عاملی مهم برای تقویت 
تــوان نظامی و دیپلماسی دفاعی کشورمان در 
منطقه با هدف تامین ابعاد مختلف امنیت اقیانوس 

هند خواهد بود.
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 من 30 سالمه از روزی که چشم باز کردم  •
سیاستمدارهای ما همین آقایون هستند. چرا 

به جوان ها فرصت نمی دهید؟
ــران تر  • ــدام کشور قیمت ها هر روز گ در ک

می شود؟ دین داشتن به لباس نیست به اساس 
است. مسئولان به نسبت اختیارات خود در 
محضر خدا باید پاسخ گو باشند. مردم به خاطر 

آبرویشان است که فریاد نمی زنند.
اند  • گفته  که  محترمی  فرهنگی  پاسخ  در 

بروید ببینید در کشورهای دیگر معلمان چقدر 
دریافتی دارند عرض شود که در همان کشورها 
وقتی مدرسه تعطیل می شود معلم تــازه کار 
اصلی اش که تحقیق و به روزرسانی اطلاعات 
است شروع می شود تا ۶ بعدازظهر نه این که 

زودتر از دانش آموزان از مدرسه خارج شود!
 بنده خدایی می گفت چون در بانک پارتی  •

دارم وام ازدواج فرزندم را دو روزه گرفتم آن 
وقت بعضی ها باید دو سال در نوبت باشند!

مثل این که تلویزیون این روزهــا از وضع و  •
حال مردم خبر نداره. ملت به زور یک لقمه نون 
پیدا می کنند. کارشناسان ومجریان تلویزیون 
چیزهایی میگن که واقعا فحشه. طرف برای 
مخارج روزمره زندگی اش مانده آن وقت شما 
سفارش می کنید که زیتون پرورده بخورید توی 

آلودگی هوا خوبه؟!
این چه وزارت ورزشیه که ما داریم؟ استقلالی  •

رو  ــون  مــاهــه مدیرعامل ضعیف ش هــا چند 
نمی خوان اما به جای حذف کردنش صندلی 

ها رو جابه جا می کنند! اف بر این وزارت!
کارگران، بازنشستگان و مستمری بگیران  •

تامین اجتماعی با دریافتی حقوق یک و نیم تا 
سه میلیون تومان چطور می توانند اقساط وام 
مسکن را پرداخت کنند؟ مسئولان همیشه 

به نفع ثروتمندان و به ضرر فقرا کار می کنند.
مستاجریم و همسرم سه ساله که بازنشسته  •

شده. اعلام شده کسانی که از بازنشستگی 
شان پنج سال می گذرد می توانند از وام مسکن 
اقدام ملی استفاده کنند. ما بیچاره ها با چهار 
سرعائله چه کار کنیم؟ کی باید از مستاجری 

نجات پیدا کنیم؟

 پرونده »غبار فراموشی روی اصیل ترین ورزش  •
ایرانی« خیلی خوب بود، به خصوص گزارش تون 
از تمرینات یک تیم و روایت های جالب نویسنده. 
اون هم در روزنامه ای که همه مطالبش، تحلیلی 
و انعکاس خبر شده و بیات. یاد خراسان قدیم 

به خیر با گزارش های جذابش.
برام قابل درک نیست که بعضی از مخاطبان  •

چطور هنوز از آقای روحانی دفاع می کنند؟ 
این رئیس جمهور دیگه باید چه کار بکنه و 
اجناس چقدر گرون تر بشه تا دست از حمایت 

بردارین؟
معلم عزیزی که حقوق خودت را با کشورهای  •

دیگر مقایسه کردی، آیا شما به اندازه معلم آن 
کشورها دلسوزی و به بچه ها واقعا انسانیت 
می آموزی ؟معلمی همه اش شده گله و ناله با 
این همه تعطیلات. نگران نباشید از دوماه دیگر 
هم همه به تعطیلات عید می روند ولی کارگر 
روزمزد همین شرایط را دارد. شما چرا خودت 

را با او مقایسه می کنی؟
حالا که دارن همه شرط های استراماچونی  •

رو قبول می کنن یکی به سرمربی ایتالیایی 
برسونه که ارزون کــردن بنزین  رو هم شرط 

بذاره تا دوباره بیاد ایران. ما دعاش می کنیم.
 چرا وزارت رفاه حقوق اندکِ بازنشسته ها  •

را هر ماه کمتر واریــز می کند؟ خــدارو واقعا 
خوش میاد؟!

سازمان نظام مهندسی متاسفانه در پیگیری  •
پرونده ها کوتاهی می کند و هر درخواستی را 
یک تا دوماه به تاخیر می اندازد. علاوه بر این که 
مالک های ساختمان شاکی هستند،مهندسان 
ساختمانی هم از عملکرد و قوانین دست و 

پاگیر نظام مهندسی گلایه دارند.
آیا این از ویژگی های کشورهای جهان سوم  •

است که در نهادهایی که دارای قدرتند تکریم 
ــدارد یــادر کشورهای  ــاب رجــوع معنایی ن ارب

پیشرفته هم به همین شکل است؟
ایــن آقــای مهدی حسن زاده کیه که هر از  •

گاهی اظهار نظر می کنه؟ آقاجان!  شما اگه 
حرف نزنی نمیگن لالی. مقصر تو نیستی بلکه 
ایــادی روزنامه دروغ پــرداز خراسان است که 

مطالب کسانی  امثال شما رو توی روزنامه چاپ 
می کنند. متاسفم برایتان.

آقای معلم چرا به قشر شریف کارگر توهین  •
می کنی؟ اگر همان کارگر مدرسه رو نسازه، 
شما کجا می تونی درس بدی؟ در ضمن حقوق 
تمام قشرها در کشورهای دیگر با ایران متفاوته، 

لطفا بدون غرض حرف بزنید.
ــدود 10 ســال از افتتاح خــط یــک قطار  • ح

شهری می گذره، ولی هنوز واگن هاش تکمیل 
نشده! همون طور که می بینید هر ایستگاه 
طراحی شده برای یک کشنده به علاوه دو واگن 
حمل مسافر. ولی پس از گذشت این همه سال 
هنوز می بینیم برای هر ایستگاه دو کشنده به 
هم متصل شده و استفاده می شه! یعنی این 
ــن کافی نیست؟!  ــرای تهیه واگ همه ســال ب
کجاست این خودکفایی تان که چهار تا واگن 

نمی تونید تهیه کنید؟
روز چهارشنبه، چهارم دی ماه ساعت دوازده  •

و نیم شب بچه یک ساله ام مریض شده بود، 
رفتم بیمارستان دکترشیخ گفتن دکتر نداریم 
یعنی یک بیمارستان کودکان یک دکتر برای 

ویزیت نداره؟
 چرا جانبازان بسیجی با وجود بیمه ایثارگران  •

نمی توانند از درمانگاه و مراکز درمانی وابسته به 
نیروهای مسلح استفاده کنند؟ آیا فقط گفتن این 
که قرارداد نداریم به ایثارگرانی که بیشترشان از 

قشر ضعیف جامعه اند صحیح است؟
خیلی جالبه! شرکت های بزرگ خودروسازی  •

دنیا با هزار ترفند خودشون رو می کشند تا بتونند 
مشتری جذب کنند و مشتری های خودشون رو 
نگه دارند به طوری که حتی پول نگرفته برای 
رضایت مشتری خودرو را تحویل می دهند ولی 
این جا مسئولان، آن قدر آزاد و در امنیت هستند 
که ملت رو در گردنه ای هدایت کردند که ماشین 
بی کیفیت و از رده خارج شده که تولید هم نشده 

پیشاپیش پولش را هم گرفته اند!
 بیمه دی ازاول سال ۹۸هیچ گونه مبلغی  •

ازبیمه طلایی به بچه هــای جانباز پرداخت 
نکرده. در حالی که مجدد با همین بیمه قرارداد 

امضا شده است. آخر چرا؟

یادداشت  روز

...
  دکترهادی محمدی 

political@khorasannews.com

رهبر انقلاب در شرح حدیثی درباره سیره مردمی پیامبر اعظم)ص( تصریح کردند: 

مردمی بودن به ادّعا نیست، مثل مردم زندگی کنیم 

رهبر معظم انــقــلاب اســلامــی در ابتدای 
ــارج فقه سه شنبه گذشته  جلسه درس خ
)سوم دی( ضمن شرح حدیثی درباره سیره  
پیامبر اعظم صلی ا...  علیه و آله و سلم به 
بیان اهمیت مردمی بودن و انس گرفتن با 
طبقات مختلف مــردم پرداختند. مشروح 
ایــن شــرح حدیث که پایگاه اطلاع رسانی 
دفــتــر حفظ و نشر آثـــار حــضــرت آیـــت ا... 
خامنه ای)KHAMENEI.IR( منتشر کرده 

است به شرح زیر است:
بسم ا... الرّحمن الرّحیم

الحمد... ربّ العالمین و الصّلاة و السّلام 
علی سیّدنا محمّد و آله الطّاهرین و لعنة ا... 

علی اعدائهم اجمعین
أَخبَرَنَا ابنُ مَخلَدٍ قَالَ: أَخبَرَنَا الخَلَدیُّ قَالَ: 
ثَنَا  انُ قَالَ: حَدَّ ثَنَا الحَسَنُ بنُ عَلِیٍّ القَطَّ حَدَّ
أَبُو  ثَنَا  حَدَّ ــالَ:  قَ لِیُّ  الخُتَّ مُوسَی  بنُ  ادُ  عَبَّ
بُ عَن  إِسمَاعِیلَ إِبرَاهِیمُ بنُ سُلَیمَانَ المُؤَدِّ
عَبد الِله بنِ مُسلِمٍ عَن سَعِید بنِ جُبَیرٍ عَنِ ابنِ 
ی الُله عَلَیهِ وَ  اسٍ قَالَ: کَانَ رَسُولُ الِله )صَلَّ عَبَّ
آلِه( یَجلِسُ عَلَی الأرضِ وَ یَأْکُلُ عَلَی الأرضِ 
اةَ وَ یُجِیبُ دَعوَةَ المَملُوکِ عَلَی  وَ یَعتَقِلُ الشَّ

عِیرِ.)1( خُبز الشَّ
ی   عَن ابن عبّاس قال: کَانَ رَسُولُ الِله )صَلَّ

الُله عَلَیهِ وَ آلِه( یَجلِسُ عَلَی الأرض
]پیامبر[ دنبال ایــن نبود که یک فرشی، 
چیزی داشته باشد؛ در مسجد، در ملاقات 
با یک نفری که در بین راه با ایشان برخورد 
می کرد، و می خواست دو کلمه حرف بزند، 

روی زمین می نشست.
وَ یَأْکُلُ عَلَی الأرض

گاهی غذایش را هم همین طــور که روی 
ــود، مــی خـــورد. سفره ای  زمین نشسته ب
ــی و تشکیلاتی و حالا یک  بیندازند و آداب
بشقابی، کاسه ای، چیزی مثلًا؛ نه، همین 
طور روی زمین می نشستند و غذای ساده ای 

میل می کردند.
اة وَ یَعتَقِلُ الشَّ

گوسفندی فرضاً داشتند، ریسمان گوسفند 
را دستشان می گرفتند. »یَعتَقِل« از »عِقال 
کردن« است دیگر، یعنی آن را نگه داشتن، 
گوسفند را نگه می داشتند. خب، این خلاف 
شأن است دیگر؛ ماها اگر باشیم، حالا یک 
دستمان  باشیم،  داشــتــه  هــم  گوسفندی 

نمی گیریم توی خیابان و کوچه. این بزرگوار 
می کردند این کار را.

عِیر وَ یُجِیبُ دَعوَةَ المَملُوکِ عَلَی خُبز الشَّ
ــود یک  گــاهــی یــک غــلامــی مــثــلًا نشسته ب
جایی روی زمین و داشت نان جو می خورد؛ 
حضرت عبور می کردند، تعارف می کرد، 
آقا! بفرمایید؛ می نشستند حضرت پهلوی 
او. نمی گفتند شأن ما نیست، نمی شود، 
مناسب نیست.این که ما این قدر می گوییم و 
می شنویم که باید مردمی باشیم، یعنی این. 
مردمی بودن به ادّعاکردن نیست. با مردم، با 
زندگیِ مردم کنار بیاییم، مثل مردم زندگی 
کنیم، با طبقات مختلف مردم انس بگیریم. 
ایــن، معنای مردمی بــودن اســت. بعضی از 
ماها که حالا معمّم هستیم، اگر مثلًا یک آدم 
ذی شأنی، آدم محترمی باشد، خب، سلام 
علیک می کنیم، گرم می گیریم، اگر کاری 
با ما داشته باشد گوش می کنیم، آقــا! یک 
استخاره ای بکنید، قرآن را درمی آوریم و یک 
استخاره ای برایش ]می گیریم[. اگر یک 
آدم فرودستی باشد، یک آدم مثلًا ]سطح[ 
پایینی باشد؛ نه، اعتنا و اهتمامی نمی کنیم! 
ایــن، خــلاف سیره  رســول ا... اســت. سیره  
پیغمبر این است که با فقرا و با ضعفا و مانند 
این ها کنار می آمد. به شئون ظاهری و آن 
چیزهایی که به حسب ظاهر موجب جلال و 
شوکت و این چیزهاست، اهمّیّتی نمی داد. 
وضع زندگی پیغمبر این طور بود؛ این برای ما 
واقعاً درس است. حالا ما البتّه نه توقّع داریم، 
نه می شود توقّع داشت که مثل آن بزرگوار یا 
مثل امیرالمؤمنین رفتار کنیم؛ نه، خب، وضع 
آن ها وضع دیگری است، جایگاه شان جایگاه 
دیگری است امّا آن را باید ملاک قرار بدهیم. 
آن را مثل یک نشانه ای ]قــرار دهیم[؛ شما 
فرض کنید از یک دامنه  کوهی دارید می روید 
بالا، آن قلّه مد نظرتان است، به قلّه نمی رسید 
امّا به طرف قلّه می روید، به آن سمت حرکت 

می کنید؛ باید این جوری باشد.
1-  امالی طوسی، مجلس چهاردهم، ص 
3۹3؛ »ابن عبّاس گوید: پیامبر خدا )صلّی 
ا... علیه و آلــه( بر زمین می نشست، و بر 
زمین غذا می خورد، و گوسفند به دستشان 
می گرفت، و دعوت برده ای را به نان جوین 

می پذیرفت .«

و  جمهور  رئیس  معاون  ،حمیدی-  مسلمی 
رئیس سازمان برنامه و بودجه کشور درخصوص 
مجوز انتشار اوراق مشارکت 1400 میلیارد 
تومانی که بــرای اجــرای زیرساخت های بافت 
پیرامونی حرم مطهر رضوی از سوی دولت وعده 
داده شده است، گفت: این موضوع جزو تعهدات 
و مصوبات دولت است و ما پای تعهد خودمان 
ــوی سازمان  ــدن آن از س هستیم، اجــرایــی ش
مدیریت و برنامه ریزی استان درحال پیگیری 
است. به گزارش خراسان »محمد باقر نوبخت« 
درحاشیه مراسم آغــاز عملیات اجرایی پروژه 
مشارکتی فاز چهارم پــروژه مسکونی-تجاری 
»زندگی« در رسالت ۸1،  افزود: برای کمک به 
احداث خطوط قطارشهری که به تمامی زائران 
ــا)ع( خدمات رسانی می کند نیز  حضرت رض
پای تعهدمان هستیم. وی تصریح کرد: سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان خراسان رضوی 
پیگیر همه مصوبات و تعهداتی است که دولت 
به شهرداری مشهد دارد. نوبخت با بیان این که 
علاوه بر تبصره 5 که بیشتر چگونگی توزیع انواع 
اوراق و اسناد خزانه را توضیح می دهد تبصره 1۸ 
را نیز داریم، اظهارکرد: در تبصره 1۸ مبالغ کافی 
برای نوسازی بافت های فرسوده،حاشیه نشینی 
و بازآفرینی شهری در نظر گرفته شده است. وی 
درخصوص تامین اعتبار احداث بیمارستان 550 
تختخوابی حاشیه شهر مشهد نیز که سال قبل 
در سفر هیئت دولت کلنگ زنی شد، خاطرنشان 
کرد: بر اساس مصوبات سفرهای استانی، دولت 
حدود 1200 میلیارد تومان تعهد مالی برای 
پروژه های استان را پذیرفت که در ادامه حدود 

1۸00 میلیارد تومان شد، در دوسالی که تعهد 
داریــم تمامی مبالغ ریالی را پرداخت خواهیم 
کرد. در این مراسم با حضور رئیس بنیاد مسکن، 
استاندار خــراســان رضــوی، معاون شــهــردار و 
جمعی دیگر از مسئولان پروژه ساخت دو هزار 
واحد مسکونی در حاشیه شهر مشهد کلنگ زنی 
شد. »علیرضا رزم حسینی« استاندار خراسان 
رضوی در این مراسم گفت : اقداماتی شهرداری 
محترم و شورای پنجم انجام دادند و دولت هم 
اعتبارات قابل ملاحظه ای در نظر گرفته است، 
ــاءا... اگر  ملکی که متعلق به دولت است ان ش
امکان استفاده از آن تصویب شود منابع خوبی 
برای حاشیه شهر مشهد است.نوبخت همچنین 
عصر دیروز در جلسه شورای برنامه ریزی استان 
با اشاره به کاهش تحقق درآمدهای نفتی به یک 
سوم گفت: کشور برای دومین سال در تحریم 
بزرگ و جدی قرار گرفته اما برخی هنوز باورشان 
نشده است. وی افزود : سال گذشته پیش بینی  
این بود که درآمدهای نفت ما 153 هزار میلیارد 
تومان خواهد بود اما تنها یک سوم آن محقق شده 
و دشمن نقطه مولد نفتی و درآمد ارزی ما را هدف 

قرار داده است.

به جای »هو« کردن کمک کنیم     
وی در حاشیه این نشست در جمع خبرنگاران در 
خصوص حاشیه های مطرح شده درباره تصویب 
لایحه بــودجــه در مجلس و مطرح شــدن بحث 
استعفای رئیس جمهور نیز گفت: ما از همه نظرات 
در خصوص لایحه بودجه استقبال می کنیم اما 
مطرح شدن بحث استعفای رئیس جمهور حرف 
کذبی است که به نوعی توهین به نمایندگان 
مجلس است و حتی اقتدار نمایندگان را تحت 
الشعاع قرار می دهد، این حرف آن قدر سخیف 
است که پرداختن به آن شایسته نیست.کشور 
در شرایط جدی است و انتظار می رود به جای 
هو کردن کمک کنیم که از این تنگنا عبور کنیم 
و دولت از همه نظرات استفاده می کند. نوبخت 
در پاسخ به سوال خبرنگار ما درخصوص کاهش 
بودجه حاشیه شهر مشهد به رغم تاکید رئیس 
جمهور دربــاره توجه به حاشیه شهر مشهد نیز 
گفت: این موضوع صحت ندارد، دولت توجهش 
به حاشیه شهر مشهد به هیچ وجه کاهش نیافته 
اســت و اجـــرای طــرح برونسی توسط سپاه با 
حمایت مالی دولــت بــوده و طرح اخیر ساخت 
2000 واحد مسکونی در حاشیه شهر مشهد هم 
گواه این موضوع است که در لایحه بودجه حاشیه 
شهر مشهد دیده شده و دولت معتقد است که به 

حاشیه شهر باید توجه ویژه شود. 

نوبخت: پای تعهدمان هستیم
انتشار 1400 میلیارد تومان اوراق مشارکت برای پایتخت معنوی ایران

وزارت نفت شایعه بنزین 1800 تومانی را تکذیب کرد 
در پــی مطرح شــدن شایعه تــک نرخی 
شدن بنزین از روز دوشنبه هفته جاری 
با قیمت 1۸00 تومان، مدیرکل روابط 
عمومی وزارت نفت این خبر را تکذیب 
کــرد. کسری نــوری گفت: این موضوع 
عــنــوان  ــه  ب نــفــت  وزارت  مجموعه  در 
مجری طرح، نه مطرح است و نه فردی 
از آن اطلاع دارد. در همین حال برخی 
نمایندگان طرح هایی برای تک نرخی 
کردن قیمت بنزین در محدوده دو هزار 
ــد. غلامعلی جــعــفــرزاده،  ــ تــومــان دارن
عضو کمیسیون برنامه و بودجه گفت: 
دولت مدعی است از نظر افزایش قیمت 
بنزین 31هـــزار میلیارد درآمــد دارد، 
اگر فرمولی ما در مجلس تهیه کنیم که 
31 هــزار میلیارد تومان به اضافه یک 

ریــال بیشتر شود و درآمــد دولــت تامین 
شود آقایان دولت نمی توانند اعتراض 
کنند. نماینده رشت در مجلس افزود: 
ما در محاسبات مان گفته ایم اگر بنزین 
تک نرخی بخواهیم داشته باشیم باید 
بین هزار و ۷00 تومان تا دو هزار تومان  
یک نرخ را ثابت کنیم و صددرصد با این 
ــزار میلیارد تومان  قیمت، عــدد 31 ه
دولــت نیز تامین می شــود.اواســط آذر 
ماه  نیز  قوامی عضو کمیسیون برنامه 
ــاره بررسی لایحه  و بودجه مجلس درب
بودجه ۹۹ گفته بود : احتمالا دو نرخی 
بودن بنزین در بودجه ۹۹ حذف می شود 
وممکن است نرخ بنزین 1500، 1۸00 
یا دو هزار تومان شود و دیگر بیشتر از دو 

هزار تومان نخواهد بود . 

سخنگوی دولـــت گــفــت: همه خــانــواده هــای 
آسیب دیده در حوادث آبان، شناسایی شده اند. 
ــلاع رسانی شبکه خبر،  به گــزارش پایگاه اط
علی ربیعی گفت: کمیته بررسی نحوه جبران 
خسارت شهروندانی که در حوادث هفته پایانی 
آبان دچار آسیب شده اند؛ کار های خود را آغاز 
کــرده و تا تفکیک افــراد و مشخص شدن آن ها 
سرکشی به همه خانواده ها در دستور کار کمیته 
است.ربیعی افزود: 100 درصد خانواده های 
آسیب دیده در حــوادث آبان بررسی می شوند 

تا امکان حمایت از آن ها فراهم شود.وی ادامه 
ــوادث آبان  داد: کــودکــان و جوانانی که در ح
دچار آسیب شدند مثل فرزندان خود ما هستند؛ 
همدلی و همدردی با این عزیزان ادامه خواهد 
داشت.ربیعی تصریح کــرد: من هم به عنوان 
دستیار ارتباطات اجتماعی رئیس جمهور برنامه 
مشخصی در این زمینه دارم که ذیل همین کمیته 
آن را اجرا خواهیم کرد.علی ربیعی درباره رئیس 
جدید هلال احمر نیز گفت: در جلسه های بعدی 
هیئت وزیــران، این موضوع ها بررسی و پس از 

هلال  جدید  رئیس  پیوندی،  استعفای  قبول 
احمر مشخص خواهد شد و موضوع به معاونت 
حقوقی رئیس جمهور برای بررسی سپرده می 
شــود.وی افــزود: جمعیت هلال احمر سازمان 
پرچم سفید است و مردم به آن اعتماد دارند و 
رئیس را باید از داوطلبان این جمعیت انتخاب 
کنیم و بهترین فرد هم انتخاب شود.علی ربیعی 
گفت: ایران از لحاظ بلایای طبیعی، بیش از ۸0 
درصد بحران ها را با خود حمل می کند و شاید 
هم قسمت ما این بوده اســت.وی ادامه داد: از 

آثار بلایا و بحران های طبیعی بحران اجتماعی 
هم است، اما نباید در بحران بمانیم.سخنگوی 
دولت با بیان این که باید از بحران ها عبور کرد، 
گفت: جامعه را باید از تمام بحران ها عبور داد، 
پنج ساله بودم که در روستای ما زلزله آمد، اما 
هنوز ناله و شیون های زلزله زدگی را احساس و 
با آن ها زندگی می کنم.ربیعی اظهار کرد: همه 
باید حال یکدیگر را خوب کنیم و برای یکدیگر 
شادی درست کنیم تا از این دوره که سخت ترین 

دوره همچون تحریم است، گذر کنیم.

سخنگوی دولت خبر داد

شناسایی خانواده های آسیب دیده حوادث آبان


